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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS

PÁLYÁZAT

Győr Megyei Jogú Város Polgármesteri
Hivatala Gazdálkodási Főosztály Pénzügyi
Osztály Pénzügyi és Gazdálkodási Csoport
pályázatot hirdet 

pénzügyi ügyintéző
munkakör betöltésére. A pályázattal kapcsolat-
ban további információ a gyor.hu honlapon,
a Pályázatok menüpont alatt érhető el.

PÁLYÁZAT

Győr Megyei Jogú Város Polgármesteri 
Hivatala Humánszolgáltatási Főosztály
Népjóléti Osztály pályázatot hirdet 

szociálpolitikai 
ügyintéző 
munkakör betöltésére. A pályázattal kapcsolat-
ban további információ a gyor.hu honlapon, a
Pályázatok menüpont alatt érhető el.

PÁLYÁZAT

Győr Megyei Jogú Város Polgármesteri Hi-
vatala Településfejlesztési és Városstraté-
giai Főosztály Infrastruktúra-fejlesztési
Csoport pályázatot hirdet 

csoportvezető 
munkakör betöltésére. A pályázattal kapcsolat-
ban további információ a gyor.hu honlapon, a
Pályázatok menüpont alatt érhető el.

FOGADÓÓRA

Újabb virágládákkal szépült tovább
a belváros, ezt a körzet önkormány-
zati képviselője jelentette be. Dr. Fe-
kete Dávid kiemelte, néhány éve in-
dult a program, melynek keretében
virágládákat helyeznek ki olyan he-
lyekre, ahová nem lehet fákat ültetni.
Korábban a Szent István útra és az
Aradi vértanúk útjára raktak ki ilyen
ládákat, ezúttal pedig újabb nyolccal
bővül a Virágpiac és környezete. Fő-
leg örökzöldek kerültek a ládákba, il-
letve olyan fajok, amik jól tűrik a bel-
városi létet. A fejlesztéshez szüksé-
ges forrást a képviselő biztosította,
saját keretéből. A belvárosba új ke-
rékpártámaszok is kerülnek a követ-
kező időszakban.

Győr Megyei Jogú Város Önkormányzata
pályázatot hirdet

GYŐRI ÖNTEVÉKENY MŰVÉSZETI 
CSOPORTOK TEVÉKENYSÉGÉNEK 
TÁMOGATÁSÁRA 

A támogatásra fordítható keretösszeg: 
15.000.000 Ft

A pályázat célja: A városban magas színvonalon
működő öntevékeny művészeti csoportok szak-
mai fejlesztésének támogatása, működési költ-
ségeikhez kiegészítő hozzájárulás nyújtása, mely
a különböző művészeti ágakat művelő öntevé-
keny csoportok értékteremtő alkotásainak és
produkcióinak létrehozásával, bemutatásával
elősegíti a város kulturális életének gazdagítását.

Támogatás igényelhető:
• az öntevékeny művészeti csoport szakmai
tevékenységének dologi kiadásaira,
• 2023-ban megvalósuló/megvalósítandó
programok és rendezvények költségeire
(anyagköltség, fellépések csoportos utazási
költsége, terem, hang- és fénytechnikai eszkö-
zök bérleti díjai, szállítási költség stb.)
• működéshez szükséges eszköz vásárlására,
fejlesztésére.

Benyújtási határidő: 2023. április 20. 16 óra

A részletes pályázati felhívás és az adatlap letölthetŐ
a www.gyor.hu oldalról. Információ: GyŐr Megyei
Jogú Város Polgármesteri Hivatala, Kulturális Osztály
(tel.: 96/500-327, e-mail: kultur@gyor-ph.hu).

Szeles Szabolcs alpolgármester, önkormányzati
képviselő lakossági fogadóórát tart április 17-én,
hétfőn 17–18 óra között az Olimpiai Sportpark
nagytermében (Győr, Radnóti M. u. 46.).  

Április 16-án, vasárnap Régiségvásárt rendeznek a Tarcsay utcai piactéren reggel 7
és 14 óra között. Szép régi tárgyak között lehet nézelődni, vásárolni. A Győr-Szol Zrt.
tájékoztatja az autósokat, hogy a vasárnapi rendezvény ideje alatt szünetel a parkolási
lehetőség a Tarcsay parkoló egész területén. A szolgáltató mindenkit arra kér, hogy
gépjárművével április 15-én, szombaton 20 óráig hagyja el a parkolót, melyet a va-
sárnapi Antik Expót követően lehet újra használni.

RÉGISÉGVÁSÁR LESZ VASÁRNAP

Fotó: O. Jakócs Péter
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SZEMSZ      G

A HETEDIK
NEMZET
Rossz szokásom, hogy kommenteket ol-
vasok a Facebookon, és nem csak a szak-
mai érdeklődés vezérel ilyenkor. A ma-
gyar űrhajósprogram kapcsán elég egy-
hangú kép rajzolódik ki előttem: a kom-
mentelők többsége nem érti, hogy ez
mégis minek kell? Minek nekünk memó-
riahabos matrac? Futócipő? Karcálló ré-
teg a szemüvegre? Füstérzékelő? Nem
sorolom végig, de mind-mind olyan talál-
mányokból nőttek ki, amelyek egyébként
úgy mellékesen kellettek az űrben. Ott
nincs lehetőség hibára, mert a legkisebb
gond, a legapróbb elszámolás is kataszt-
rófába torkollik – idősebb olvasóink tud-
ják, a fiatalabbak pedig keressenek rá az
Apollo-1 katasztrófájára. Igen, az internet
sem menne az űrben keringő műholdak
nélkül. Más lenne az életünk, ha nem tör-
tük volna át az atmoszféra legfelső réte-
geit, ha nem vágyunk egyre magasabbra.
Szükségünk van a korlátaink leküzdésére
és a tudományos fejlődésre, ez mindenki
érdeke, legyen német, amerikai vagy ma-
gyar. És egy nemzet értékét, nemzetközi
megbecsültségét nagymértékben meg-
határozza az, hogy a tudományos élet-
ben hol tart. Hazánk ebben mindig is az
élen járt – gondoljunk a „Marslakókra", a
magyar tudósokra, akiknek se a nyelvét,
se a gondolkodását nem értették az
amerikaiak, részben mégis nekik köszön-
hető, hogy az Egyesült Államok ott tart
ma, ahol! A tudomány jelenlegi csúcsa az
űrkutatás. Az emberiség grandiózus célja
a Mars elérése, és ez minden technoló-
giai, műszaki, orvosi és biológiai megol-
dásból a legjobbat követeli meg. Ezeknek
a kutatásában is részt vehet majd az a ki-
választott magyar, aki 2024-ben vagy
2025-ben harmincnapos űrutazásra in-
dulhat. Ne becsüljük le, és ne becsmé-
reljük ezt a lehetőséget! Magyarország
a világ nemzetei közül hetedikként lé-
pett az űrbe, ez idáig pedig kevesebb
mint ötszáz ember mondhatta el ma-
gáról, hogy űrhajós. Értékeljük azt, hogy
ilyen kivételes kevesek közé újabb hon-
fitársunk tartozhat majd!

Mireider Máté

Az egészség és a sport mindig is fontos
volt a polgármester életében, ezért
életmódváltásba kezdett – ennek

kapcsán kérdezték elsőként a műsorvezetők
a viziten. A betegségek is szóba kerültek,
nem véletlenül, hiszen podcastsorozatot in-
dított a városvezető, melyben az első téma
a pánikbetegség volt. A polgármester a pod-
cast kapcsán elmondta: „Fontos az, hogy
sokszor másként gondolkozunk, de össze
kell, hogy fogjunk azért, hogy Győr városa
minél élhetőbb legyen. Örvendetes, hogy
most éppen a legélhetőbb városként tartják
számon. Rengeteg a tennivaló, sok az acsar-
kodás, éppen ezért kapta az Emberi hangon
elnevezést a podcast, ahova olyanokat is
meghívok, akikkel egyetértek, és olyanokat
is, akikkel kevésbé.” 

Az egészségnél maradva a József Attila úti
rendelő helyzetéről is áttekintést nyújtott a
polgármester. „Felpörgettük az eseménye-
ket, kiderült, hogy az épület felújítása során
egy tervezői hiba történt, ami miatt aztán
tűzvédelmi szempontból nem felelt meg, de
nyárra már beköltözhetnek az orvosok” –
árulta el a város első embere.

A parkolás is szóba került a csütörtöki talál-
kozón. A polgármester kifejtette, hogy a
Győr-Szol kidolgozott egy parkolási rendet,
de a lakosság kéri, hogy adott helyszíneken
fizetős övezeteket alakítsanak ki, hogy az ott
lakók parkolni tudjanak. „A zónákkal kapcso-
latban még viták vannak. Két parkolóház
épült, épül, mióta polgármester vagyok.
Ezeket a létesítményeket ki kellene használ-
ni. Folyik a tárgyalás azzal kapcsolatban,
hogy azok, akik nem a legkedvezményesebb
bérletet tudják megváltani, ezekben a par-
kolóházakban megállhassanak a bérleteik-
kel” – hangsúlyozta dr. Dézsi.

Az Úszó Nemzet Program kapcsán kide-
rült, hogy Radnóti Ákos alpolgármester le-
velezett az Úszó Szövetséggel, végül az
önkormányzathoz megérkezett a hivatalos

levél, miszerint Győrben jelenleg nem in-
dítják el ezt az akciót. „Személyes ellenté-
teket is látok a kérdésben, de igyekszünk
megoldást találni a problémára” – muta-
tott rá a polgármester.

A műsor második felében a Dunakapu téri
piacon történt látogatásáról mesélt a város-
vezető. „Bőséges és igényes a választék, na-
gyon szeretem ezt a piacot, mindig öröm ide
kijárni” – fogalmazott dr. Dézsi. A piac jó
helyszíne a kapcsolatteremtésnek is, a kom-
munikáció egyébként is nagyon fontos a
polgármester mindennapjaiban.

„A fiatalokkal való kommunikáció is hangsú-
lyos, a fiatalos gondolkodást egy városveze-
tőnek kötelessége figyelembe venni. Az érzé-
kenyítő előadásokon sokat tanulhatunk egy-
mástól, járjuk az iskolákat, beszélgetünk,
olyan fantasztikusan nyitott emberekkel,
mint Patkás Tamás paraúszó, vagy a látássé-
rült Fóris Norbert, akinek fantasztikus humo-
ra van, így nekem is és a hallgatóságnak is
óriási élményt jelentenek ezek a találkozók”
– mesélt tapasztalatairól a városvezető.

„Szívügyünk az egészséges életmód” – emel-
te ki végül a vizit vendége, mikor a legújabb
fitneszparkról szólt a műsorban. „Példaérté-
kű, ahogy Radnóti Ákos fejleszti a városrészt,
nagyszerű eszközök kerültek ki Adyvárosban,
használják a győriek egészséggel” – zárta a
találkozót a városvezető.

Az egészség és a sport is főszerepet kapott az áprilisi polgármes-
teri viziten. Dr. Dézsi Csaba András szerint fontos az összefogás
az élet minden területén, ahogy a kommunikáció is minden gene-
rációval, így például a fiatalokkal, akikkel az érzékenyítő előadá-
sok során is mindig örömmel beszélget a város első embere.

DR. DÉZSI: SZÍVÜGYÜNK
AZ EGÉSZSÉGES ÉLETMÓD
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Vig Norbert
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Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

Jól haladnak a bencés épületegyüttes re-
konstrukciójának munkálataival, tavaly ősz-
szel írták alá a szerződést, októberben át-
vették a munkaterületet, és elkezdődtek a
bontási munkák. „A bontási munkákat na-
gyon körültekintően kellett végeznünk, hi-
szen egy lakott, meglévő épületről van szó.
A tetőtér-beépítéssel egy látogatóközpon-
tot alakítunk ki, ahol a bencések történeti ki-
állítása és harangmúzeum is helyet kap. A
feladatunk az, hogy a közönségforgalom
számára megnyitható legyen az L alakú te-
tőtér. Ehhez komplett födémkiváltást kell
végeznünk, tetőcserét szerkezettel, álszer-
kezettel, mindennel együtt” – sorolta Gesz-
ler Norbert.

Az északi szárnynál, a mozgatható védőtető
alatt az elbontott tetőszerkezet helyén a
vasbeton koszorúk építése, valamint a már
megépített új koszorúra kerülő közel 12 mé-
ter hosszú acélgerendák beemelése és hely-
színi összeszerelése zajlik.
„Védőtetőt húztunk az épület fölé, így tu-
dunk dolgozni, nem vagyunk kitéve az idő-

Látványos munkálatok folynak a Széchenyi téren, a győri bencések
rendházának és a Szent Ignác bencés templom tetőterének komp-
lex rekonstrukciója zajlik. A decemberben kezdődött felújítás során
beépítik a tetőteret, ahol többek mellett kiállítóterek kapnak helyet.
A beruházás jelenlegi helyzetéről a kivitelező West Hungária Bau
Kft. projektigazgatója, Geszler Norbert számolt be lapunknak.

A BENCÉSEKNÉL ZAJLIK A MUNKA
próbáljuk a diákok, a bencések mindennapi
életét nem zavarni. Ezért a gazdasági udvart
használjuk, építési felvonóval közlekedünk,
ami rögtön a tetőtérbe visz” – emelte ki a
szakember.

A leglátványosabb munkafolyamat az egész
födémkiváltás, amit sajnos lentről nem lát-
hat a szemlélő.

„A meglévő födémet leszigeteltük, megtör-
tént a vízszigetelése is, a külső oldalon a fa-
lakat visszavéstük és vasbeton koszorúkat
építettünk a meglévő, 80-90 centiméter
vastag falakra. Erre gerendarácsot építünk
acélból, ami gyakorlatilag az új födém lesz.
A feladatunk az, hogy az eredeti fedélszéket
egy az egyben visszaállítsuk. Természetesen
a négyszáz éves fagerendákat új faanyagok-
kal váltjuk fel, de megjelenésében ez töké-
letesen leköveti a régi tetőszerkezetet” –
mesélte érdekességként a projektigazgató.

A déli szárnynál a padlástérben kialakítandó
gépészeti tér helyén vasbeton födém készül,
amit a meglévő fa gerendafödémre építenek.
A padlásburkoló téglát és az alatta található
feltöltést letakarítják. Valamint a templom
keleti és nyugati tornyában is zajlik a munka,
a belső falfelületek homokfúvott tisztítását
és felületkezelését végzik a szakemberek. Itt
eredeti állapotban lesznek láthatók a téglák
és faburkolatú csigalépcsők.

A munkálatok a tervek szerint év végére feje-
ződnek be. Akkortól a vendégek a földszinti lá-
togatóközponton keresztül a templom nyugati
tornyába juthatnak fel, ahol megtekinthetik a
kiállításokat, majd a keleti toronyból lehet le-
menni a templomba és onnan lehet majd ki-
jutni a Széchenyi térre.

NÉGYSZÁZ ÉVES GERENDÁKAT VÁLTANAK KI

járásnak, és az alattunk lévő szintek sem áz-
nak be” – folytatta a szakember.

A belváros szívében nem könnyű a munka.
A rendház udvarában egy óriásdarut építet-
tek fel, ezzel emelik be, mozgatják a szüksé-
ges anyagokat. „Nagyon nehéz ide az építő-
anyagokat bejuttatni, és eléggé nehéz körül-
mények között kell dolgozni. Mindezt nehe-
zíti az is, hogy lakott tér fölött dolgozunk,
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Bárány István elmondta, a bácsai tó
partján és a városrész központi park-
jában, az orvosi rendelő mellett kiépí-

tett tornapályákon bárki, a fiatal sportolóktól
kezdve egészen az idősekig fitten tarthatja
magát, úgy, hogy közben a szabad levegőn
is van. A közel 6 millió forintból megvalósult
fejlesztésre, ami képviselői keretből készült,
komoly igény volt. Abban, hogy milyen esz-
közöket telepítsenek, egy, a közelben lakó
testneveléstanár segített. „Úgy állítottam

TORNAPÁLYÁKAT KAPTAK A BÁCSAIAK IS
Két helyszínen is tornapályákat alakítottak Bácsa városrészben, erről
a körzet önkormányzati képviselője számolt be a Győr+ Médiának.

Szöveg és fotó: Zombai-Kovács Ákos

össze a különböző eszközöket, hogy azok
lehetőleg minden testrészt megmozgassa-
nak, illetve hogy minden korosztály tudja
használni azokat” – hangsúlyozta Gergelyné
Szalay Renáta.

A tornaeszközöket az idősebb korosztály is
bátran használhatja. Kiss Emil már 80 éves,
de meg se kottyant neki egy kis szabadtéri
sport a bácsai tó partján.

„A feleségemmel itt lakunk egészen közel,
mivel aktív életet élünk, szeretünk a termé-
szetben lenni, mozogni, már ki is próbáltuk
az eszközöket, nagyon jók, minden izom -
csoportot kellemesen átmozgatnak” –
hangsúlyozta a bácsai nyugdíjas.

Szépen rendezett környezetben, az
adyvárosi tóra nyíló látványban gyö-
nyörködve sportolhatnak mostantól a

környéken élők a négy új fitneszeszközön,
amiket úgy fejlesztettek ki, hogy az idősebb
korosztály is használni tudja őket.

„Radnóti Ákos sportért is felelős alpolgár-
mester, a terület önkormányzati képviselője

KÜLTÉRI FITNESZPARK NYÍLT ADYVÁROSBAN
Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Ács Tamás

Újabb kültéri fitneszparkkal gazdagodott városunk, ezúttal az adyvárosi tó partjára, a Szenes Iván
parkba kerültek ki látványos, izgalmas sporteszközök, installációk, amelyek elsősorban az idősebb
korosztály számára nyújtanak segítséget a sportolásban és az egészségmegőrzésben, de persze
bárki használhatja őket.

nagyon szépen rendben tartja a környéket,
sok fejlesztés történik. Ezt az új beruházást
nemcsak az idősek tudják használni – ahogy
a Gerzson és Panka játszóteret sem csak a
fogyatékkal élők veszik igénybe –, hanem
minden korosztály. Jó dolog az, ha a fiatalok
és az idősek együtt tudnak sportolni, szóra-
kozni” – mondta dr. Dézsi Csaba András pol-
gármester a szerdai átadón.

Radnóti Ákos a kondipark létrejöttének kap-
csán felhívta a mozgás fontosságára a

figyelmet, és elmondta, hogy egy nyugdíjas
hölgy ötlete nyomán készítették el a fitnesz-
parkot. Az eszközöket úgy válogatták, hogy
legyenek olyanok, amelyek sehol máshol
nincsenek a városban, ezek a kerékpárral
hajtható installációk. „Van két nagyon extra
bicikli, az egyiken vízoszlop, a másikon egy
tábla van „Adyváros, Szívügyünk Győr” fel-
irattal. Hajtástól függően, amilyen intenzi-
tással tekerjük a pedált, úgy a vízoszlopban
színes buborékok jelennek meg, a tábla pe-
dig színes megvilágítást kap. Az eszközök
használatát kihelyezett felvilágosító táblák-
ról ismerhetik meg a mozogni vágyók” – tá-
jékoztatott Radnóti Ákos. A kerékpárok mel-
lett egy elliptikus sétáló és egy derékmoz-
gató fitneszeszköz is segíti az edzést, az
egészségmegőrzést.

Roszkosné Zsuzsa, a környéken élő nyugdí-
jas hölgy ötlete nyomán valósult meg a be-
ruházás.

„Mindig irigyeltem, hogy a város más részein
vannak ilyen eszközök, de oda el kellett bu-
szozni. Az volt az álmom, hogy a közelem-
ben is legyen egy ilyen fitneszpark, ahol mo-
zoghatok. Ezt megemlítettem Radnóti Ákos
alpolgármesternek, akinek ezek szerint
megtetszett az ötlet. Én 70 pluszosan gya-
logolok, sétálok, túrázok, és ez a mozgásfor-
ma is nagyon jó lesz. Ígérem, használni fo-
gom!” – mondta Roszkosné Zsuzsa.



2023. április 14.6

Az épületek energia-felhasználása
rendkívül jelentős, környezeti és gaz-
dasági szempontból ezért egyaránt
fontos a fenntartható üzemeltetésük.
A 2022-ben kiadott energetikai tanú-
sítványok (új és használt épületekre
egyaránt) vármegyékre átlagolt érté-
kei alapján, az adott évben nyilván-
tartásba került, legkedvezőbb ener-
giahatékonyságú épületek Győr-Mo-
son-Sopron, Pest vármegyében és
Budapesten találhatók, míg a legke-
vésbé energiahatékony épületek
Nógrád, Békés és Jász-Nagykun-
Szolnok vármegyékben – olvasható a
KSH oldalán közzétett grafikán. 

Győr-Moson-Sopron vármegyében
206,8 kWh/m2 éves fogyasztást mér-
tek, Pest vármegye 207-tel második,
Budapest 210,4-del harmadik a listán.

A győri Petz Aladár Egyetemi Oktató Kórház
munkatársainak szóló szakmai programon
mutatták be a Da Vinci sebészeti robotot az
intézmény, egyúttal a Széchenyi István Egye-
tem szakemberei. A cél, hogy a jövőben Győr-
ben is elérhető legyen a korszerű, a betegnek
és orvosnak egyaránt előnyös műtéti eljárás.
A győri Petz Aladár Egyetemi Oktató Kórház
belső hálózatán rendszeresen tartanak olyan
közvetítéseket, amelyek betekintést adnak
más osztályokon zajló műtétekbe, tovább
erősítve ezzel az orvosok felkészültségét. Egy
ilyen esemény keretében mutatkozott be a

ABercsényi liget és az Áchim András
utca vége által körülhatárolt, mintegy
6 hektáros területen két fejlesztő cég

családi házas lakópark kiépítését kezdte
meg tavaly. Két új utca létrehozásával össze-
sen 53 építési telket alakított ki a fejlesztő cég,
karácsonyra 10 ház el is készült, amelyekbe
már beköltöztek. Településrendezési szerző-
déskötés, közérdekű kötelezettségvállalás ke-
retében az önkormányzattal, Szeles Szabolcs
alpolgármesterrel, a terület önkormányzati
képviselőjével egyeztetve a fejlesztők felújí-
tásokat végeztek a környéken.

„A fejlesztők felújították a Kámán utca
zsákutcai szakaszát, új gyalogos-kerékpá-
ros utat létesítettek a felújított útszakasz és
az új lakóterület között. Az Áchim András
utca végén lévő elhanyagolt sportpályát is

Szeles Szabolcs alpolgármester tartott bejárást Újváros új fejlesztési területén, ahol közérdekű
kötelezettségvállalásként a beruházó aszfaltozott, bicikliutat épített és felújított egy rendkívül
elhanyagolt kézilabdapályát is.

FEJLESZTÉSEK ÚJVÁROSBAN

ÚJ GYALOGOS-KERÉKPÁROS ÚT LÉTESÜLT

Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

megújították. A kézilabdapálya új burkolatot
kapott és kicserélték a kézilabdakapukat is.
A kerítés festése van még hátra, amelyet a
nyár folyamán társadalmi munkában sze-
retnénk elvégezni. A játszóteret az elmúlt
két évben már mintegy 10 millió forintból
felújíttattam, értékes, egyedi játékeszkö-
zökkel, padokkal, vízvételi lehetőséggel sze-
reltük fel, amely nagyon népszerű a környé-
ken élők körében, és amely az új lakóparkba
költözők számára is hasznos lesz” – hang-
súlyozta Szeles Szabolcs.

Dr. Fehér Éva a fejlesztő cégek képviseleté-
ben elmondta, összesen 1,2 kilométer hosz-
szú útszakaszt építettek ki közműfejlesztés-
sel együtt, az uszoda mellett egy organizá-
ciós utat létesítettek, hogy az építkezés on-
nan történjen. „Hátra van még egy ligetes,
fás, zöldterület kialakítása a töltés helyén,
amelyet a tervek szerint ősszel kezdünk el
telepíteni” – zárta dr. Fehér Éva. 

VÁRMEGYÉNKBEN 
TALÁLHATÓAK 
A LEGKEDVEZŐBB 
ENERGIAHATÉKONYSÁGÚ
ÉPÜLETEK

BEMUTATKOZOTT A DA VINCI SEBÉSZETI ROBOT
Da Vinci sebészeti robot. A cél, hogy a jövőben
a győri kórházban is elérhető legyen ez a kor-
szerű technológia. Dr. Jávor László, a Petz
Aladár Egyetemi Oktató Kórház főigazgatója
elmondta: öröm számára, hogy a sebészeti
robot, ha egyelőre még csak egy bemutató
erejéig is, de megérkezett az intézménybe.
Szerinte – regionális jelentőségű kórházként
– fontos lépés lenne ennek bevezetése a napi
munkában, többek között az onkológiai terá-
pia megerősítésében, egyes daganatok keze-
lésében, illetve bizonyos kismedencei, uroló-
giai műtéteknél.

Fotó: Májer Csaba József
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Gyôri Nemzetközi  Ipari Park Kft. • Telefonszám: 96/506-978, 96/506-979

A Gyôri Ipari Park
központi Szolgáltatóházában
(Gyôr, Gesztenyefa u. 4.)

18—20 m2-es, légkondicionált
IRODAHELYISÉGEK
hosszú távra KIADÓK.

konferenciaterem

modern környezet

ingyenes parkolás

étterem, kávézó

bankautomata

„Szia Zsóka néni, gratulálok!” –
szóltam a telefonba, majd jött a
mosolygós válasz: „Mihez, Adri-
kám?” Mióta ismerem, szerény
és szeretetteljes volt, példakép a
fiatalok előtt, a nagybetűs peda-
gógus, akire mindig számíthat-
tunk. Tanárként, támogatóként
egyaránt. Részben neki köszön-
hetem, hogy most egy olyan hi-
vatásom és munkám lehet, ami-
ben kiteljesedhetek, hiszen a
szüleim mellett az egykori Kálvá-
ria suliban osztályfőnökömként
sokat segített abban, hogy meg-
találjam az utam. 1985 óta meg-
kerülhetetlen alakja a nádorvá-
rosi iskolának. Főiskola után
azonnal az intézményhez került,
és azonnal bedobták a mély víz-
be. De saját bevallása szerint
nem bánta egy percig sem, mert
mindig is a gyerekekért dolgo-
zott, hogy ők elszántak és boldo-
gok lehessenek. „Mindig is sze-
rettem gyerekekkel lenni, azt
éreztem, van bennem valami,
amit át tudok nekik adni. Kezdő-
ként rögtön kaptam egy osztályt,
és már az első három hónapot
napközis tanárként végig helyet-
tesítettem. Ez az iskola minden-

Igazgató, a „jófej diri”, aki nemcsak tanár, de egy kicsit a második anyuka is. Szöllősi Zoltánné megtalálta a
hivatását, a hivatása pedig megtalálta őt. Ezt pedig ha valaki, akkor egy régi szeretett diákja biztosan
megerősítheti. Jelen esetben éppen én, aki megkapta a megtisztelő lehetőséget, hogy cikket írjon egykori
osztályfőnökéről. Zsóka nénivel sok apropója lehetne a beszélgetésünknek, de most a Pro Urbe díj adta az
alkalmat, melyet nemrégiben vehetett át a Győri Nádorvárosi Ének-zenei Általános Iskola vezetőjeként.

SPORTOT ŰZ A JÓTETTEKBOL
Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Marcali Gábor

nek az alfája és az ómegája az
életemben” – fogalmazott a
2013 óta már igazgatóként te-
vékenykedő pedagógus. „Fontos,
hogy elfogadjuk a fiatalokat fel-

tételek nélkül, akkor sokkal gör-
dülékenyebb a közös munka.
Társakként kell fellépnünk, más-
ként nem működik” – hangsú-
lyozta Szöllősi Zoltánné.

Zsóka néni állítja, egy iskolában
az első helyen mindig a gyerek
van, sőt a másodikon és a har-
madikon is, majd sorrendben
jönnek a pedagógus kollégák és
a szülők. A kölcsönös tisztelet
náluk jól működik. „Az a cél,
hogy a gyerekek olyan tevé-
kenységet találjanak, amiben az
örömüket lelik, és amitől a saját
maguk megítélése, az önbizal-
muk a helyére kerül. Ha ez meg-
valósul, akkor mindenki csodák-
ra képes” – tette hozzá egykori
osztályfőnököm. Zsóka néni
életében a sport mindig is kulcs-
fontosságú volt, atlétikában,
majd kézilabdában is komoly si-
kereket ért el, de egy sérülés,
majd a családalapítás okán, az
iskola mellett több mint 20 évig
maradt az aerobikoktatás. Tá-
mogató mérnök férje mellett két
csodálatos lánnyal áldotta meg
az élet, ma pedig már ötödik
unokájuk születését várja. El-
árulta, hogy szabadidejében szí-
vesen olvas, kertészkedik, és a
jövőben tanulna is, négy diplo-
mája mellett fejlesztené nyelv-
tudását és a zongorázással is
kacérkodik. Kívánom, hogy min-
den álma váljon valóra annak,
aki az én álmaim megvalósítá-
sában is főszerepet játszott!

´́
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VÁROSRÉSZ NAPOK
facebook.com/gyorivarosreszinapok

arcfestés, gyermek kézműves programok, légvárak, Győr-Moson-Sopron Vármegyei Rendőr-főkapitányság programja

» Iszkiri / gyermekkoncert
»  Sík Frida  / Győri Nemzeti Színház    
»  Red Roosters  / koncert
»  Bohemian Betyars  / koncert

» MintaPinty / gyermekkoncert
»  Lázin Beatrix / Győri Nemzeti Színház    
»  ToSoDa  / koncert
»  Freddie akusztik  / koncert

NÁDORVÁROS 1.,
JANCSIFALU
április 23. 15 órától
VÁSÁRCSARNOK ELŐTTI TÉR
(HERMAN OTTÓ UTCA)
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A PROGRAMOK »INGYENESEK!«

BELVÁROS, RÉVFALU 
április 22. 15 órától
GYŐR, SZÉCHENYI TÉR
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Cseréld le, és TÁROLD NÁLUNK
szakszerű körülmények között
ABRONCSAIDAT!

Foglalj időpontot online: kwikfit.hu

Tavaszi gumicsere
CSOMAGOK MÁR 
15.800 Ft-tól!

Győr, Szent Imre út 55. (Mol kút mögött)+36 96 411955
+36 30 690 6990

Aszombaton nyíló tárlaton olyan filmes
kellékek is láthatók, mint Tom Selleck
(Magnum) kalapja, amelyet a Monte

Walsh című westernfilm főszereplőjeként
viselt, vagy a Bud Spencer-féle „spagetti”
westernben használt fegyverek, övek és bi-
lincsek. Olyan érdekességek is bemutatnak,
mint a Jack Lord által játszott Stoney Burke
sarkantyúja, vagy Broncho Charlie Miller az
utolsó Pony Express futár ereklyéi.  

Érdekesség a kiállított eredeti marshallcsillag,
amit a filmekben sheriffcsillagnak hívnak, a
coltok, csizmák, viszkisüvegek, vagy a korabeli
arany- és ezüstdollárok, az eredeti cheyenne
indián ruházat és a cowboy-öltözet.

„A nagyszabású kiállítás célja, amellett, hogy
bemutatja a romantikus és stilizált vadnyugat
képét, arra tesz kísérletet, hogy megismertes-
se az eredeti vadnyugatot, hogy valós képet
mutasson erről a világról. Ezt a valós képet
mintegy kontrasztba állítja filmek világával. A
hitelesség kedvéért a műtárgyak nagy része
a legnagyobb vadnyugati múzeumból, az

Winnetou, Old Shatterhand, Bőrharisnya, a legendás vadnyugat is megelevenedik az Esterházy-
palotában rendezett új kiállításon. A cowboyok és indiánok mellett a látogatók megismerhetik a
magyarországi betyárok életét, így Sobri Jóskáét is.

COWBOYOK ÉS INDIÁNOK GYŐRBEN
Szerző: Földvári Gabriella
Fotó: Marcali Gábor

oklahomai Cowboy és Western Örökség Mú-
zeumból származik” – tájékoztatta lapunkat
Székely Zoltán, a Rómer Flóris Művészeti és
Történeti Múzeum igazgatója.

Nekünk, győrieknek a kiállítás egyik legfon-
tosabb darabja a győri múzeum helytörté-
neti gyűjteményében őrzött Henry-karabély,
melyet az etnológus, természettudós Xan-
tus Jánosnak tulajdonítanak.

Nemcsak az 1850-től 1900-ig terjedő időszak
indiánjainak és cowboyainak mindennapjait,

szokásait idézi meg a kiállítás, hanem a láto-
gatók megismerhetik a magyarországi betyá-
rok életét is. Minden tájegységnek megvolt a
maga leghíresebb betyárvezére, így Győr
vármegyének is, ahol a 19. század elejének
legismertebb útonállója, Sobri Jóska portyá-
zott. A mindössze 27 évet élt rettegett betyár
Pap Józsefként látta meg a napvilágot.

A kiállítás szombaton 16 órakor nyílik és
szeptember 3-ig látogatható keddtől
vasárnapig 10 és 18 óra között az Ester-
házy-palotában.

20/2399-198
Győr, Vízmű utca 2.

Mindennemű 

HAUZER PÉTER
kárpitos

KÁRPITOZÁST
vállalok

INGYENES

FELMÉRÉS

A TÁRGYAK NAGY RÉSZE
A LEGNAGYOBB 
VADNYUGATI 
MÚZEUMBÓL
SZÁRMAZIK
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ELÉRHETOSÉGEINK Szervezés: szervezes@gyoriszinhaz.hu | +36 96 314 800
Telefonszámaink: +36 96 520 610 / 520 611 / 520 612 / 520 613 

´́

Hangyák

Online jegyvásárlás:
www.gyoriszinhaz.hu

NAGYSZÍNHÁZ

17. hétfő 17.00 Piroska és a farkas bérletszünet
20. csütörtök 17.00 Moby Dick bérletszünet
22. szombat 10.00 Fantázia bérletszünet

11:00, 13:30, 15:30, 16:30
Hangyák
Regisztrációhoz kötött ingyenes szabadtéri program 
a színház előtti téren.

23. vasárnap 10:00, 11:00, 14:00, 15:30
Hangyák
Regisztrációhoz kötött ingyenes szabadtéri program 
a színház előtti téren.

KISFALUDY TEREM

17. hétfő 15.00 Fehér altató bérletszünet
18. kedd 11.00 Fehér altató bérletszünet
19. szerda 15.00 Alagút bérletszünet
22. szombat 11.00 Pinokkió bérletszünet
23. vasárnap 11.00 Éjszaka bérletszünet

15.00 Éjszaka bérletszünet

A BÉRLETES ELŐADÁSOKRA IS VÁLTHATÓK JEGYEK.

Fehér Altató
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SZEMSZ      G

A FILM,
AMI BETALÁL
Kevés olyan film van, ami katarzist
nyújt számomra. De évek óta a ma-
gyar produkcióktól kapom meg azt
az élményt, amelyről napokkal, hó-
napokkal később is szívesen beszé-
lek. A legújabb alkotás a Hat hét,
mely ismét tabukat döntöget, az
örökbeadás, az örökbefogadás té-
máját dolgozza fel. Szorított a mell-
kasom a vetítés alatt a Rómer Ház-
ban, néha azt éreztem, a lábujjai-
mat is egy kupacba szorítom, pedig
nem is vagyok rá képes. A téma sú-
lya „csak” egy dolog, de amit a szí-
nészi játék és az operatőri munka
összessége ad, vizuálisan az sem-
mihez sem hasonlítható. Nyilván
anyaként egyébként is érzékenyeb-
ben reagálok minden olyan műre,
amiben gyerekek kerülnek a fó-
kuszba, de ezt a filmet kötelezővé
tenném mindenkinek. Azoknak,
akik érintettek, azoknak, akik szü-
lők, és azoknak is, akik nem, de fia-
taloknak mindenképpen, mert ez az
a film, ami betalál, ami tanít és ka-
paszkodót nyújt. Látnunk és be-
szélnünk kell azokról a dolgokról,
amik sokszor mélyen érintik a tár-
sadalom egészét, mert igenis sok-
szor, ha időben segítséget nyújtunk
embertársainknak, és ahelyett,
hogy homokba dugjuk a fejünket,
segítő jobbot nyújtunk, nem egy-
szer életeket, sorsokat terelhetünk
a megoldás, a boldogság útja felé.
Nem egy a múltunk, a jelenünk, sőt
a jövőnk sem. De kis odafigyeléssel,
egy érintéssel, vagy csak egy jó
szóval szebbé tehetjük a világot.
Kellenek az ilyen jellegű filmek, kell
az a fajta művészet, mely valóban
minden értelemben értéket képvi-
sel. A hazai filmművészet pedig
évek óta hozza a lehengerlőt, ahogy
a Hat hét is, a bennünk hagyott ér-
zésekkel, kérdésekkel. Szánjunk rá
90 percet...

P. Csapucha Adrienn

Az olimpia győri programjainak beha-
rangozó sajtótájékoztatóját szerdán
tartották, ahol Bakos-Kiss Gábor kö-

szöntötte a megjelenteket. A győri teátrum
igazgatója az országos attrakció házigazdá-
jának, a Nemzeti Színház direktorának vi-
deóüzenetét mutatta be elsőként.

„Több mint száz partnerintézmény jött ösz-
sze, ezek közül is kiemelkednek a győri léte-
sítmények, az egyik legizgalmasabb vidéki
helyszín lett Győr. Azt gondolom, hogy eb-
ben a világban, amikor elporladnak a kap-
csolatok, amikor a hidak lerombolódnak,
nem lehet más a célunk, mint hogy újakat
építsünk, hogy olyan helyzeteket teremt-
sünk, amikor újra megismerhetjük egymást”
– mondta Vidnyánszky Attila.

A város számára kiemelkedően fontos,
hogy e kulturális zsongás egyik középpont-
ja éppen a vármegyeszékhely. Erről is be-
szélt az önkormányzat nevében dr. Pergel
Elza alpolgármester. „Nagy öröm, hogy
Győr is szerepel a helyszínek között, váro-
sunk rengeteg külföldi együttest fogad, de
a fő irány a Duna menti társulatok össze-
fogása. Most olyan olimpiának lehetünk a
részesei, mely az alkotást, a szabadságot

KEZDŐDIK A KULTURÁLIS KAVALKÁD

SZÍNES ÉS SZENZÁCIÓS
SZÍNHÁZÜNNEP

Szerző: P. Csapucha Adrienn
Fotó: Ács Tamás

Áprilistól júniusig Győr is kiveszi részét az országos méretűvé
duzzadt Színházi Olimpia kavalkádjából. Városunk művészeti
intézményei, a Győri Nemzeti Színházzal az élen, rengeteg prog-
rammal készülnek az elkövetkező hetekben, hazai színészek,
bábosok és táncosok, valamint nemzetközi hírű művészek sora-
koznak fel a színházünnepen.

ünnepli” – emelte ki az alpolgármester. A
művészeti játékok sorát az ifjúságot meg-
szólító Patchwork Fesztivál nyitja április 17.
és 23. között. Nyolc országból nyolc elő-
adást láthat majd a fiatal közönség, ami
azért is fontos, mert a fellépő társulatok
merőben más nyelvet beszélnek, mint amit
hazánkban megszokhattunk.

A Vaskakas Bábszínház sem maradhat ki az
„ötkarikás” parádéból. A társulat kínálata
pezsdítő, hiszen egy három elemből álló
programot állítottak össze, kortárs és hatá-
ron túli előadással, de egy nagy láncfeszti-
válhoz is kapcsolódnak, mely a Kossuth-díjas
bábművész, Kemény Henrik tiszteletére jött
létre, Csepűrágók elnevezéssel.

Az Öt Templom Fesztivál is résztvevője a so-
rozatnak, tematikus, szakrális színházi és
zenei kínálatával, május 11-től kezdődően.

„Amikor két évvel ezelőtt beadtam a pályá-
zatom az igazgatói posztra, abban szerepelt
egy saját fesztivál elindítása. Nem gondol-
tam volna, hogy ez valaha megvalósulhat,
de június 6-a és 11-e között sor kerül az 1.
Dunafesztre, melyen olyan kaliberű színhá-
zak léphetnek fel, mint a győri teátrum” –
ezt már Bakos-Kiss Gábor emelte ki a sajtó-
tájékoztatón, mikor a színházolimpiához
kapcsolódó saját programjait ismertette.
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Az est előadója dr. Menyhárt Miklós házi -
orvos, az első magyarországi Alzheimer
Café alapítója volt, aki örömmel konsta-

tálta, hogy a régi kedves arcok mellett újakat
is lát a teremben. Ami azt igazolja, van értelme
az Alzheimer Caféknak és annak a munkának,
amelyet egyre többen végeznek azért, hogy
sokakhoz eljusson az üzenet: beszélni kell a
demenciáról és az Alzheimer-kórról, érthető-
en, tabuk nélkül. Ennek érdekében azt is tisz-
tázta, hogy míg a demencia egy tünetcsoport,
addig az Alzheimer-kór már egy kialakult, visz-
szafordíthatatlan, időben egyre súlyosbodó
agyi megbetegedés. Aki érintett, annak folya-
matosan romlik a memóriája és gyengül a
gondolkozása, egészen addig, míg a minden-
napi élet mások számára egyszerű feladatait
sem lesz már képes elvégezni. Ez pedig nem-
csak a beteget, hanem a vele egy háztartásban
élőket is komoly kihívás elé állítja.

„Nem szabad, hogy a hozzátartozók egyedül
érezzék magukat!” – hangsúlyozta dr.

Az új készülék könnyű, olyan, mint egy
medál, nyakba akasztva kényelmesen
hordható. Azok az egyedül élő idős

emberek is tudják használni, akik bizonytalanul
kezelik a műszaki eszközöket. Vízálló, vagyis
fürdéskor, zuhanyozáskor is viselhető. Elesés-
jelző funkcióval rendelkezik, ebben az esetben
automatikus jelzést küld a diszpécsernek.

Kezelése rendkívül egyszerű. Vészhelyzetben
mindössze egy gombot kell megnyomni.

Remek hangulatban, jó társaság-
ban telt az aktuális győri Alzheimer
Café találkozó, amelyet április
6-án tartottak a Rába Hotel City
Centerben. A téma – mint mindig
– most is roppant fontos volt, hi-
szen megoldásokat kerestek a de-
menciával érintetteknek, s ami a
legfőbb: közösen!

„KÖNNYEBB, HA EGY KICSIT EGYÜTT CIPELJÜK!” 

ALZHEIMER CAFÉ

ÚJ KÉSZÜLÉK SEGÍT A BAJBAN
Szerző: J. Kovács Andrea

Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény fontos szolgálta-
tása a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás. Célja az önálló életvitel
meghosszabbítása, a krízishelyzetek megoldása. Ezért jelentős lépés,
hogy az eddig használt régi készülékeket néhány hónapja kicserélték.

Ilyenkor a készülék érzékeli a segélyhívást és
néhány másodperc múlva bejelentkezik a
diszpécserközpont. Kikérdezi a hívót arról,
hogy mi történt, és megteszi a szükséges in-
tézkedéseket. Ha kell, mentőt hív, más eset-
ben értesíti a szociális intézményt, ahonnét a
szakképzett gondozó azonnal elindul a hely-
színre. Ez a típusú segítségnyújtás a lakásban,
illetve a lakókörnyezetben, udvaron, kertben
vehető igénybe. Viselője magával viheti bár-
hová, krízishelyzetben ott is jelez, de oda már
nem a gondozó vonul ki, hanem szükség ese-
tén a diszpécser küld szakembert.

A jelzőrendszeres házi segítségnyújtást a vá-
rosunkban, valamint kilenc környékbeli tele-
pülésen élő, 65 év feletti lakosok igényelhetik,
illetve azok a 65 év alattiak, akik fogyatékos-
sági támogatásban részesülnek vagy pszichés
betegségben szenvednek. Az igényléssel kap-
csolatos részletek az intézmény honlapján
(www.eeszi.hu) megtalálhatók.

Menyhárt Miklós, majd így folytatta: „Fon-
tos, hogy legyenek olyan lehetőségek, ahol
az érintettek informálódhatnak, ahol sors-
társakkal találkozhatnak, ahol a megfelelő
tanácsokkal és segítséggel látják el őket. Az
Alzheimer Café is egy ilyen lehetőség, s
örömmel tölt el, hogy nemhogy csappanna,

egyenesen nő az érdeklődés, országszerte.”
Az Alzheimer-kór tehát itt van közöttünk s
nem kis terheket rak az érintettekre. Fontos,
hogy ne féljünk tőle, ne tabuként kezeljük, ne
fordítsuk el a fejünket, ha ismeretségi körünk-
ben is megjelenik, hanem lehetőleg a létező
legtöbb ismeretet szerezzük meg róla.

Szerző: Havassy Anna Katalin
Fotó: Ács Tamás
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Miért kiszolgáltatottabbak az idősek?
Életkorából adódóan sérülékenyebb ez a
korosztály, mint a fiatal generáció. Megvan
az a jó tulajdonságuk, hogy odafigyelnek a
másikra, szívesen beszélgetnek. Sőt, néha
túlzott bizalommal viseltetnek még az ide-
genekkel is, amivel a rossz szándékú embe -
rek visszaélnek.

Mit lehet tenni, hogyan lehet megelőzni,
hogy áldozattá váljanak?
A legalapvetőbb feladat az otthonunk védel-
me, a betörések, besurranások elkerülése.
Ha elhagyjuk a házat, illetve a lakást, mindig
zárjuk be! Akkor is, ha csak a kertbe me-
gyünk ki egy kicsit kapálni vagy a lépcsőház-
ba a postaládához. Ugyanígy fordítsuk rá a
kulcsot, ha otthon tartózkodunk, hiszen für-
déskor vagy tévézéskor nem biztos, hogy
meghalljuk az ajtónyitást. A besurranás az a

Az idős, egyedül élő emberek kedvelt célpontjai a bűnözőknek. Szabó Csaba őrnaggyal, a Győr-Moson-
 Sopron Vármegyei Rendőr-főkapitányság Bűnmegelőzési Osztályának vezetőjével a megelőzés
lehetőségeiről beszélgettünk.

NE LEGYÜNK ÁLDOZATOK!

BESURRANÁS, UNOKÁZÓS CSALÁS,

INTERNETES ÁTVERÉS
Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: GYMS Vármegyei Rendőr-főkapitányság 

Facebook-oldala

fajta bűncselekmény, ami egyetlen mozdu-
lattal, a kulcs elfordításával megelőzhető.

A betörések elleni védelem legfontosabb
kellékei: a masszív, jól zárható ajtó és a biz-
tonsági zár. Kitűnő szolgálatot tesz a heve-
derzár és az olyan apró kiegészítők, mint az
optikai kitekintő, más néven kukucskáló,
vagy a biztonsági ajtólánc. Ezek nem drága
dolgok, használatukkal mégis sokat tehe-
tünk a biztonságunkért. Ha anyagi helyze-
tünk megengedi, ezt még fokozhatjuk elekt-
ronikus védelmi eszközök alkalmazásával,
ilyen az ajtóék, a nyitásérzékelő, illetve a ri-
asztó berendezés és a távfelügyelet.

Milyen jellegű bűncselekmények fordulnak
még elő?
Az időskorúak ellen elkövetett legtipikusabb
bűncselekményfajtákat rendőri kifejezéssel
trükkös módszernek nevezzük. A csalók sze-
mélyesen keresik fel áldozatukat. Mindig va-
lamilyen kitalált történettel, hivatalosnak tűnő
sztorival próbálkoznak. Ezeket aztán finomít-
ják, változtatják, de a lényeg ugyanaz: bejutni
a lakásba. Gyakran visszaélnek a közüzemi
szolgáltatók nevével, vizeseknek, gázosoknak,
áram- vagy kábelszolgáltatónak adva ki ma-
gukat. Hibaelhárítás, mérőóracsere, túlfizetés
szerepel az okok között, amivel bekéredzked-
nek. A csaló lehet egyedül, de többedmagával
is. Amíg az egyik lefoglalja az áldozatot, a má-
sik ellopja az értékeket. Soha ne engedjünk be
idegent a lakásba, mindig ellenőrizzük a láto-
gató hitelességét!

Szinte mindenki hallott az unokázós mód-
szerről. A kiszemelt embert telefonon hívják
fel. Legtöbb esetben a sértett unokájára hi-
vatkoznak, aki a sztori szerint bajba került,
balesetet szenvedett, s ahhoz, hogy haza
tudjon jönni, vagy azért, hogy a rendőrök el-
engedjék, azonnal nagy összegű készpénzre
van szüksége. Mindezt kétségbeesett han-
gon adják elő, s az aggódó nagyszülő ilyen-
kor pánikba esik. A telefonáló közli, hogy el-
küld a pénzért valakit, aki barátnak, ügyvéd-
nek vagy épp rendőrnek adja ki magát. Na-
gyon fontos, hogy ha ilyen telefont kapunk,
maradjunk higgadtak. Ezután próbáljuk meg
elérni telefonon azt, akire hivatkoztak,
vagyis az unokát, és kérdezzük meg tőle,
valóban bajba került-e.

Az internet használata mára az idősebbek
körében is elterjedt, s számos előnye mel-
lett új lehetőséget jelent a bűnözőknek is,
akik ezen a téren is próbálnak pénzt kicsal-
ni az emberekből. Nem lehet elégszer
hangsúlyozni, mennyire fontos vigyázni a
személyes adatainkra, s nagy körültekin-
téssel kell eljárni az internetes vásárlások
alkalmával.
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ÁLLÁSHIRDETÉS

KAZÁNKEZELO/KAZÁNGÉPÉSZ

ÁCS-ÁLLVÁNYOZÓ

A Győr-Szol Zrt. Távhőszolgáltatási 
igazgatósága felvételt hirdet az alábbi 
munkakörök betöltésére:

Feltétel: autogén, AWI és bevont elektródás he-
gesztő vizsga. Előnyt jelent: hegesztő minősítő
vizsga. Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő,
egy műszakos munkarend. Feladatkör: kivitele-
zési és hibaelhárítási feladatok elvégzése, távhő -
vezetéki, hőközponti és kazánházi munkák

Feltétel: fémipari szakmunkás bizonyítvány/ka-
zánkezelő bizonyítvány. Előnyt jelent: középisko-
lai végzettség. Foglalkoztatás jellege: jól tervez-
hető 12 órás, folyamatos munkarend. Feladat-
kör: a megfelelő vízminőség biztosítása, gőz- és
forróvíz-kazánok üzemeltetése, geotermikus hő -
átadó állomás felügyelete, rendszeres karbantar-
tási tevékenység

Feltétel: szakirányú végzettség. Foglalkoztatás
jellege: 8 órás munkaidő, egy műszakos munka-
rend. Feladatkör: elemes és egyéb acélszerkezeti
állványok építése állványterv alapján, előre gyártott
elemes állványok építése zárt térben, zsaluzási fel-
adatok elvégzése helyreállítási munkáknál, faipari
műhelymunkák elvégzése

Feltétel: szakmunkás bizonyítvány. Előnyt jelent:
hegesztő szaktudás. Foglalkoztatás jellege: 8
órás munkaidő, egy műszakos munkarend

Feltétel: szakirányú végzettség (elektroműsze-
rész). Előnyt jelent: PLC programozási ismeretek
Foglalkoztatás jellege: 8 órás munkaidő, egy
műszakos munkarend

Feltétel: B és C kategóriás hivatásos jogosítvány;
GKI kártya. Előnyt jelent: 3324. szerinti Vezető-
üléses targonca jogosítvány; 1111. szerinti Trak-
toralapú univerzális földmunkagép jogosítvány;
4411. szerinti Autódaruk jogosítvány. Foglalkoz-
tatás jellege: 8 órás munkaidő, egy műszakos
munkarend.

Feltétel: szakirányú végzettség

Feltétel: szakirányú végzettség; 
elektrikusi minősítő vizsga

Bérezés megegyezés szerint.

Fényképes szakmai önéletrajzát a következŐ címre vár-
juk: GyŐr-Szol Zrt. Munka-Bérügyi Osztály, 9024 GyŐr,
Orgona u. 10. vagy munkaugy@gyorszol.hu. A borítékra
kérjük, írják rá, illetve az e-mail tárgyában tüntessék fel
a „TávhŐ” jeligét.

FUTÉSSZERELO

MUSZERÉSZ

GÉPJÁRMUVEZETO

VILLANYSZERELO

VILLANYSZERELO-ELEKTRIKUS

HEGESZTÓ́
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´́ ´́

´́

´́

´́
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„Herkovits Lajos halászmester a 19. század
végén nyitott vendéglőt a régi Bástya utca
8. szám alatt, a mai Dunakapu téren. Ő volt
az első győri vendéglátós, aki népszerűvé
tette a halételeket a városban. Herkovits
urat 1917-ben bekövetkezett halálakor itt,
az étteremben ravatalozták fel. A kezébe
gyertyát, jobb lábához egy üveg vörösbort,
bal lábához pedig egy pakli magyar kártyát
helyeztek” – mesél a hely különleges törté-
netéről Kulcsár Károly, aki négy gyermeke
közül ma Bálinttal és Benedekkel közösen
vezeti a Matróz vendéglőt.

„A Dunakapu tér 3-as számú házának legré-
gebbi része az 1400-as években épült, és a
legújabb is elmúlt már 400 éves. Három rész
egybenyitásával alakult ki az épület ma látha-
tó formája, de a szintkülönbségek ma is ész-
revehetők a homlokzaton. Hajdanán az alag-
sorban kazamaták voltak, a győri vár közép-
kori ostromai során itt mozogtak a katonák.
Később a földszinten üzletek működtek, a fel-
ső szinten pedig lakásokat alakítottak ki. A
pia con békeidőben élő állatot, szarvasmarhát
és gabonát is árultak, ez a rész Győr gazdasági
életének évszázadokon át meghatározó része
volt” – hangsúlyozza Kulcsár Károly.

A MATRÓZ, AHOL 
FELRAVATALOZTÁK A VENDÉGLÁTÓST
Mindig is nyüzsgő és élettel teli része volt Győrnek a mai Dunakapu
tér, az itt működő győri piac és a forgalmas kikötő mágnesként von-
zotta az embereket. Nem csoda, hogy a 19. században éppen ezen a
helyen alapították meg Győr egyik leghíresebb vendéglőjét.

„Herkovits Lajos halála után a keresztapám
édesapja, Dátán Lajos vásárolta meg az ingat-
lant 1919. november 30-án. Ekkor nyílt meg a
korabeli fotókon is látható Dátán Lajos-féle
halászvendéglő. Dátán Lajos hentes-mészá-
ros és vendéglátós volt egy személyben. A pia -
con vásárolt élő állatok vágása, feldolgozása is
itt zajlott: az épület falán kampók lógtak a friss
húsnak, a tetőtérben füstölőt alakítottak ki” –
teszi hozzá a vendéglátós szakember.  

„1952-ben elvették és államosították a ven-
déglőt. A családtagoknak abban a ruhában
kellett felmenniük az emeletre, ami éppen raj-
tuk volt, semmilyen tárgyat nem vihettek ma-
gukkal. Havi 20 forint bérleti díjat fizettek a
kommunisták, ami borzasztó rossz pénz volt.
Lajos bácsinak ráment az egészsége a kisajá-
tításra, hamarosan meghalt, néhány évre rá
pedig felesége, Kati néni is követte. A kereszt-
apám, Dátán László is máshol keresett mun-
kát és több mint 30 éven át, 1984-es haláláig
többé már nem tette be a lábát a vendéglőbe”
– idézi fel a történteket Kulcsár Károly.

Az ötvenes években „Víg-Hajós” néven műkö-
dött itt halászcsárda, amely az 1960-években
vette fel a Matróz nevet. A család végül a rend-
szerváltás után, 1991-ben kapta vissza jogos
tulajdonát, és a Matróz a mai napig Győr egyik
kedvelt és híres vendéglője maradt.

Szerző: Szigeti Sándor
Fotó: O. Jakócs Péter
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A  helyes megfejtést jövő hét szerdáig küldheti be szerkesztőségünkbe: 9023 Győr, Kodály Zoltán u. 32/a
vagy jatek@gyorplusz.hu. A szerencsés megfejtő nyereménye páros mozijegy, amely beváltható a
Cinema City Győr moziban szabadon válaszott filmre a premier után két héttel. Előző rejtvényünk
nyertesét e-mailben, illetve postán értesítjük.

Ahhoz, hogy megtalálják az aj-
tócskákat, érdemes elolvasniuk a
tanösvény bejáratánál leírt me-
sét. Ennek segítségével a gyere-
kek felfedezhetik az ajtókat, ame-
lyekből összesen tíz rejtőzik a
tan ösvényen. A játék célja első-
sorban, hogy a lurkók megismer-
jék, milyen állatok és növények
élnek a Püspökerdőben.

Csillagutas László, a püspöker-
dei manóajtók megálmodója el-
mondta, a manók minden hó-
napban kicsit odébb költöznek,
hogy ne csak egyszeri élmény
legyen a felkutatásuk.
„Ha az érdeklődők figyelmesen el-
olvassák a tanösvény bejáratánál
leírt mesét, nagyjából negyvenöt

Amint beköszönt a jó idő, ismét izgalmas játék várja a kisgyermekes családokat a győri Püspökerdőben.
Az ott található tanösvényre még tavaly költöztek be a manók, akik a fák tövében laknak. A lakhelyük be-
járatánál különleges, miniatűr ajtókat lehet felfedezni, ezeket kell felkutatniuk a játékra vállalkozóknak.

ÚJRA INDUL A MANÓAJTÓ-VADÁSZAT!
Szerző: Pécskai István
Fotó: Facebook/Manó Ajtók

perc alatt rálelhetnek a manóaj-
tókra. A játékkal szerettük volna el-
érni, hogy a családok jobban meg-
ismerjék a Püspökerdőt. Nagyjából
két hét múlva újra indulhat a ma-
nóajtók keresése” – mondta la-
punknak Csillagutas László.

Győrben először a belvárosban
fedezhettünk fel manóajtókat,
amelyeket Vári Tamás képző-
művész készített. Az alkotónak,
akinek a művei Zalaegerszegen,
Veszprémben és az Őrségben is
megtalálhatók, semmi más célja
nem volt az ajtókkal, mint meg-
mosolyogtatni az embereket.
„Örülök neki, hogy Győrben is
ilyen népszerűek a manóajtók.
Nagyon szeretek makettezni, és
mindig vannak új ötleteim. Az a
célom, hogy egyedit alkossak” –
mondta Vári Tamás.
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PROGRAMAJÁNLÓ 
Küldje el programajánlóját a rendezvény
időpontja előtt két héttel: media@gyorplusz.hu
Összeállította: Csollán Tamara

Schima Bandi aranykoszorús mester, iparművész-kovács
nyomába eredhetnek az érdeklődők április 18-án egy mú-
zeumi séta keretében. A program a Széchenyi téren talál-
ható Rómer-szobortól indul 16 órakor, Pápai Emese mű-
vészettörténész, főmuzeológus vezetésével.  > > >

Április 22-én, szombaton 8.30-kor, a Molnár Vid Ber-
talan Művelődési Központ díszteréről rajtol az idei „Fut
a Szentiván" családi futóverseny. Regisztrálni az
info@molnarvid.hu címen lehet. A táv 700 méteren, 2,
5, valamint 10 kilométeren teljesíthető.  > > >

Az Apátúr Sörház és a győri bencések közös szervezé-
sében Bart Dánielt, Az arany folyam könyv szerzőjét
látja vendégül egy sörözéssel egybekötött izgalmas
beszélgetésre az Apátúr Sörházban Horváth Zsolt sör-
főző mester április 19-én, szerdán 18 órakor.   > > >

Idén április 19–22. között rendezik meg a Széchenyi
Egyetemi Napokat, vagyis a SZEN-t. A tavaszi félév leg-
nagyobb egyetemi buliján nem csak egyetemistákat vár-
nak, külsősök is bulizhatnak egy fergetegeset.   > > >

A Kortárs Irodalmi Estek következő vendége Ott Anna,
a Hadik Kávéház művészeti vezetője. Beszélgetőtársa
Szabó Gergely költő lesz április 21-én 18 órától a Kis-
faludy Károly Könyvtárban. A belépés díjtalan, de elő-
zetes regisztrációhoz kötött. Regisztrálni a regisztra-
cio@gyorikonyvtar.hu e-mail-címen lehet.  > > >

Amelegedő időjárásnak köszönhetően
április 18-tól megkezdődnek az üte-
mezett lakossági vízmérők cseréi

Győrben, melyről a Pannon-Víz Zrt. tájékoz-
tatóban értesítette korábban az érintett fel-
használókat. A mérők cseréje és hitelesítése
a víziközmű-szolgáltatók nyolcévente ellá-
tandó törvényi kötelezettsége. Mivel idén je-
lentős számú, több mint tizennégyezer mé-
rőt szükséges cserélnie társaságunknak ok-
tóber végéig, így kérjük a felhasználók köz-
reműködését abban, hogy munkatársaink
akadálytalanul elvégezhessék az előírt sze-
relési munkákat. 

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a vízmérőakna
karbantartása, tisztítása, szerelhető állapot-
ban tartása rendeleti előírás alapján a fel-
használó feladata. Mindezeknek megfelelő-
en kérjük az értesítőben szereplő időpontra
az akna rendbetételének elvégzését. Abban
az esetben, ha a feltüntetett időpont vala-
milyen oknál fogva a felhasználó részére
nem megfelelő, úgy szíveskedjenek a kiér-

INDUL AZ AKNÁS LAKOSSÁGI
VÍZMÉROK CSERÉJE
Szöveg és fotó: Pannon-Víz Zrt./Borsi Viktória

tesítésben leírtaknak megfelelően eljárni. A
vízmérőcserét végző szakembereink egyedi
sorszámmal ellátott fényképes igazolvány-
nyal rendelkeznek, melynek érvényességé-
ről a 96/522-601-es telefonszámot tár-
csázva megbizonyosodhatnak, amennyiben
kétségük támad az Önöket felkereső szak-
embert illetően.

A korrekt, valós fogyasztás elszámolása ér-
dekében kérjük szíves közreműködésüket a
mérők cseréje során!

´́
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• Győr, Fehérvári út 78.
• Tel.: 96/419-600
• Tel./fax: 96/517-599
• Nyitva: h–p. 7–16.30, 

szo. 8–12 óráig
• ternyak-trade.hu

• Falco bútorlapok

• OSB-lapok kis-
és nagykereskedelme

• lapszabászat, élzárás, 
tartozékok

• asztali munkalapok

• csúszásmentes natúr,
nyír és bükk
rétegelt lemezek

• mindennemű
CNC-megmunkálás

• Blum vasalatok
nagy választékban

• fogantyúk, pántok
nagy választékban

• egyedi bútorok
készítése

A „Tavaszi Nagytakarítás – taka-
rítsuk ki együtt a természetet!”
elnevezésű kampányt az Aktív-
és Ökoturisztikai Fejlesztési
Központ támogatja, míg a tizen-
egyedik alkalommal megrende-
zett „Te Szedd! – Önkéntesen a
tiszta Magyarországért” akció az
Energiaügyi Minisztérium segít-
ségével valósul meg hazánkban.

A városi önkormányzat dr. Sík
Sándor közreműködésével Győr-
szentivánon a tölgyeserdőt teszi
szebbé a szemét összegyűjtésé-
vel április 15-én, szombaton 9
órától. A családokat külön megle-
petéssel is várja a képviselő.

Szerző: J. Kovács Andrea
Fotó: Győr+

Tavasszal több lehetőség nyílik környezetünkben a szemétgyűjtésre, ezzel
pedig természeti értékeink megóvására. Herman Etelka, a Környezetvédelmi
Osztály vezetője két akcióról is beszámolt lapunknak.

A Föld napján, április 22-én 9 órá-
tól a két akció összevonásával
nagyszabású szemétszedést szer-
veznek Pinnyéden és környékén, a
Holt-Rábca partján, Szigetben és
Újvárosban az Arrabona EGTC, az
önkormányzat, Szeles Szabolcs
képviselő, az Újvárosi Horgász
Egyesület és helyi sportolók
összefogásával. A résztvevőknek
korlátozott létszámban vízi sze-
métszedésre is lesz lehetőségük.

Gyülekezés a pinnyédi művelődési
ház előtt, valamint a régi pinnyédi
hídnál, a murvás parkolóban.
Utóbbi helyszínre a Sziget, Újváros
és a Holt-Rábca területét meg-
tisztítókat várják. A résztvevők a
munka befejeztével frissítőt és
péksüteményt kapnak.

A Győr+ Média csapata is csatla-
kozik az akcióhoz, gyülekező áp-
rilis 28-án, pénteken 15 órakor a
székház előtt (Kodály Zoltán u.
32/A). A résztvevők a Kodály Zol-
tán utcát tisztítják meg a szemét-
től. A szervezők minden szorgos
kezű és a környezetéért tenni
akaró emberre számítanak.

TAVASZI NAGYTAKARÍTÁS
TE SZEDD!
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Szániel János az 1963-as diadalnak já-
tékosként, az 1983-as győzelemnek
pedig klubelnökként volt a részese. A

zöld-fehérek legendája a hatvan évvel ez-
előtt megszerzett bajnoki címre úgy emlék-
szik vissza, hogy a győri klubot idehaza senki
sem vette komolyan. Gyakorlatilag teljesen
esélytelennek tartották, hogy akár dobogós
helyezést is elérjen. Lebecsülték a zöld-fehér
klub focistáit, akiknek persze mindez plusz
motivációt adott. A pályán igyekeztek bebizo-
nyítani, hogy az övék a legjobb együttes Ma-
gyarországon.
„Az idény előtt kerültem Csepelről Győrbe,
ahol egy teljesen új csapat épült. Hamar
nyilvánvalóvá vált számomra, hogy noha
előzetesen nem tartoztunk a bajnokság
esélyesei közé, valami egészen különlegeset
érhetünk el. Elsősorban azért, mert elké-
pesztően intelligens emberek alkották az
együttest, akik nem mellesleg kiválóan is
bántak a labdával. A csapatkapitányunk, Pa-
lotai Károly egy csodálatos ember volt, aki a
pályán és azon kívül is vezére volt az ETO-
nak. Edzőként pedig az Aranycsapat legen-
dája, Hidegkuti Nándor irányított bennünket.
Emlékszem, úgy viselkedett, mintha az

Jubileumi esztendő az idei az ETO FC labdarúgócsapata számára, amely hatvan, negyven és tíz évvel
ezelőtt is aranyérmes lett az élvonalban. Ebből az apropóból lapunk cikksorozatot indít, amelyben
bemutatjuk az 1963-as, az 1983-as és a 2013-as felejthetetlen sikerek hőseit.

60 ÉVE VÉGZETT ELŐSZÖR AZ ÉLEN AZ NB I.-BEN AZ ETO

„AZ ELLENFÉL SZURKOLÓI
MINDENHOL MEGTAPSOLTAK MINKET”

apánk lett volna. Hihetetlenül kedves, segí-
tőkész és figyelmes ember volt, akire mind-
annyian felnéztünk. Leginkább az esett jól,
hogy mindig kiállt a játékosaiért. Éreztük,
hogy törődik velünk, fontosak vagyunk szá-
mára” – mesélte a 81 esztendős Szániel Já-
nos, aki jól érzi magát, nincs különösebb
egészségügyi panasza.

A régi történetek felelevenítése még ma is
melegséggel tölti el a szívét. Mindössze 21
éves volt, amikor játékosként NB I.-es
aranyérmes lett.
„Nagyon jó érzés visszagondolni, mennyire
szerettek bennünket Győrben. A régi ETO-
pályán rendre 18-20 ezer szurkoló előtt lép-
hettünk pályára. Annyian akartak jönni a
meccseinkre, hogy gyakran nem tudták már

hova ültetni az embereket. A vagongyárból
hoztak pluszban padokat, amelyeket aztán
a gyep melletti futópályára helyeztek el há-
rom sorban. A mérkőzések előtt, a stadion
környékén teljesen megbénult a forgalom.
Csak gyalog lehetett közlekedni, valósággal
hömpölygött a tömeg. Novákpusztán volt a
klub üdülője, ahol a hazai mérkőzések előtti
két napon edzőtáboroztunk. Amikor Győrbe
értünk az aktuális találkozónk előtt, a druk-
kereink félrehúzódtak, és átengedték a csa-
patbuszunkat. A Baross úton sétálva volt
olyan alkalom, hogy tízen állítottak meg, és
öleltek át, mondván, mennyire büszkék ránk,
és szeretnek bennünket. De nemcsak Győr-
ben kedvelték akkoriban az ETO-t, hanem
nagyon sok helyen az országban. Az ellenfél
szurkolói mindenhol megtapsoltak minket.
Elismerték a teljesítményünket, gratuláltak
nekünk. Egyáltalán nem viselkedtek velünk
ellenségesen, sőt barátságosan fogadtak
bennünket” – emlékezett vissza Szániel Já-
nos, aki futballistaként 1969-ig erősítette az
ETO-t. A bajnoki diadal mellett háromszor is
megnyerte a Magyar Kupát győri játékos-
ként. Tagja volt annak a csapatnak, amely a
Bajnokcsapatok Európa-kupájában (BEK), az
1964–65-ös szezonban egészen az elődön-
tőig menetelt. A Kupagyőztesek Európa-ku-
pájában (KEK), az 1966–67-es kiírásban ne-
gyeddöntős volt az alakulattal. Visszavonu-
lása után, 1973 és 1990 között tevékenyke-
dett a zöld-fehér klub ügyvezető elnökeként.
A gárda az 1980-as években élte fennállása
legszebb éveit: ebben a periódusban össze-
sen két bajnoki címet, ugyanennyi ezüst- és
egy bronzérmet szerzett az NB I.-ben, emel-
lett egyszer a Magyar Kupát is elhódította.

„INTELLIGENS 
EMBEREK ALKOTTÁK 
AZ EGYÜTTEST, AKIK 
KIVÁLÓAN BÁNTAK 
A LABDÁVAL”

Szerző: Pécskai István
Fotó: O. Jakócs Péter, eto.hu
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ERŐSÍTETT AZ ETO, AZ ÉLVONAL A CÉL

Az aktuális bajnokság még
tart, de már a következő
idényre is tervez a Győri

ETO-UNI FKC férfi kézilabda -
csapata. Az NB I/B-ben szerep-
lő, és céljául az élvonalba kerü-
lést kitűző klub bejelentette első
igazolásait a 2023/24-es sze-
zonra. Három játékos érkezik el-
sőosztályú együttesből.

A csapatot erősíti majd a leg-
utóbb a Gyöngyös színeiben ját-
szó, elsősorban védekezésben
erős Gerdán Tibor, a korábban a
svéd Savehofban is bemutatkozó
balátlövő Koncz András, és a
komlóiak irányítója, Takács Bence. 

„A Győri ETO-UNI FKC és a Pick
Szeged Kézilabda Zrt. együtt-
működésének bejelentésekor
nyilvánvalóvá tettük, hogy a
győri férfikézilabda célja az, hogy

ismét az NB I.-ben szerepeljen.
Ezt szem előtt tartva zajlik a
szakmai építkezés, mind a játé-
kosállomány, mind a szakmai
stáb tekintetében” – beszélt a
klub céljairól Uhlig Rita, a Győri
ETO-UNI FKC ügyvezetője, aki
hozzátette, a tapasztalt játéko-
sok segíthetik a győri fiatalokat,
hiszen a klubnál az átlagéletkor
nagyon alacsony, kellenek a ru-
tinos társak.

„Az egyetemmel és a támogató-
inkkal együtt eldöntöttük, hogy itt
az ideje lépni egy nagyot. Jövőre
még a másodosztállyal számo-
lunk, és akkor kell kiharcolni az él-
vonalbeli tagságot. Másodosztály-
ba nehéz olyan kézilabdázókat
igazolni, akik valódi erősítést jelen-
tenek, nekünk ez most mégis si-
került. Az érkező játékosok érzik
azt a motivációt, ami a klubveze-

Fotó: Vig Norbert

Elképesztően izgalmas mérkőzésen vívta ki a baj-
noki döntőbe jutást a SERCO UNI Győr női kosár-
labdacsapata az élvonalban. A legjobb négy között
a DVTK együttesét fogadták a győriek a párharc
mindent eldöntő harmadik találkozóján, s végül
hosszabbítást követően arattak 87–77-es diadalt.
A hazai szurkolók fantasztikus hangulatot terem-
tettek a Széchenyi István Egyetemi Sportcsarnok-
ban. A győri kosarasok végig hősiesen küzdöttek,
s teljesen megérdemeltem jutottak be a fináléba.
Pihenésre nincs sok ideje a csapatnak, hiszen
szombaton, 18 órakor már Sopronban lép pályára
a finálé első mérkőzésén.

BAJNOKI DÖNTŐBE JUTOTTAK
A GYŐRI NŐI KOSARASOK

A magyar úszók közül első-
ként Szabó Szebasztián tel-
jesített A-szintes időt a jövő
évi, párizsi olimpiára. A Győri
Úszó SE 27 esztendős ver-
senyzője egy Helsinkiben
rendezett viadalon 50 méter
gyorson 21.89 másodperces
idővel győzött, ezzel köny-
nyedén teljesítette a 21.96
másodperces szintet. „Főleg
azért örülök, mert még csak
április van és nagyon mesz-
sze az olimpia. Így, hogy
megvan a szint, hideg fejjel
tudunk készülni a versenyre”
– nyilatkozta Szabó Sze-
basztián, aki még legalább
egy számban, 100 méter
gyorson szeretne szintet
úszni. A magyar csapatból
elsőként indulási jogot ki-
harcoló úszó hozzátette azt
is, hogy a legjobb formájá-
ban van, az, hogy így sikerült
szintet úsznia, jó jel a nyári
világbajnokságra, egyben
mutatja előrelépését a tava-
lyi évhez képest. Szabó 100
méter gyorson és 50 méter
pillangón sem talált legyő-
zőre, klubtársa, Jakabos
Zsuzsanna pedig öt ver-
senyszámban győzött a finn
fővárosban. 

SZABÓ
BIZTOSAN 
OTT LESZ 
AZ OLIMPIÁN

tőkben is megvan. Reméljük, jövő-
re többen követik a példájukat, és
lesz újra NB I.-es csapata Győrnek.
Az ETO-nál erős szakmai háttérrel
folyik az építkezés, és ígéretes jö-
vője van a férfikézilabdának" –
mondta Auer Károly, a Győri Férfi
Kézilabda Közhasznú Alapítvány
kurátora.

„Konkrét cél és elképzelés van, jó
ennek a részesévé válni. Tisztá-
ban vagyok vele, hogy a győri
férfi kézilabdának milyen sikeres a
múltja. Remélem, hogy az első
lépcsőn túl leszünk és visszaju-
tunk az NB I.-be, onnantól kezdve
pedig egyre jobb eredményeket
szeretnénk elérni. Svédországban
sokat tanultam a mentalitásbeli
különbségekről elsősorban, re-
mélem, ebből át tudok valamit
adni a fiatalabb csapattársaim-
nak” – mondta Koncz András.
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AHópárduc címet azok a hegymászók kapják
meg, akik a volt Szovjetunió mind az öt hét -
ezres csúcsát megmásszák. A győri Kovács

Albert is ezt tűzte ki célul, két hegyet már legyőzött,
de a rettegett Pobeda – ahogy ő mondja – kétszer
már ledobta a hátáról, ám esze ágában sincs feladni,
próbálkozik tovább. Hogyan boldogul valaki a jég bi-
rodalmában? Mennyire kell észnél lenni, amikor hí-
vogat a hegycsúcs, de elfogyott az erő, és az éle -
tével játszik az ember, ha mégis továbbmegy?
Ezekre a kérdésekre is választ adott Kovács Albert
a Győr+ Média sportos podcastjében, a Spílerben.

„Úgy kezdtem hegyet mászni, hogy se társam, se
felszerelésem nem volt. Franciaországban olyan
helyen dolgoztam, ahol hegyek vettek körül, és
hétvégén rengeteg szabadidőm volt. Én a többi
kollégámmal ellentétben nem az alkoholnak
szenteltem ezt az időszakot, hanem elkezdtem
túrázni, felfedezni a környezetemet. Az a kérdés
vitt előre, hogy mi van a hegy mögött, meddig le-
het fentről ellátni, meddig bírok felmenni, hol van
a teljesítőképességem határa. A céloknak eleinte
a felszerelés szabott gátat, mert egy idő után
minden bakancs hideg lesz, és minden ruha át-
ázik. Ezeket fejlesztettem, és szépen lassan egyre
tovább merészkedtem" – beszélt a kezdetekről
Kovács Albert, akit az évek alatt olyannyira magá-
val ragadott a mászás, hogy olyan célt választott
magának, ami a világon eddig nagyjából hétszáz
embernek sikerült, köztük egyetlen magyarnak,
Erős Zsoltnak.

A HÓPÁRDUC CÍM A CÉLJA A GYŐRI HEGYMÁSZÓNAK

„Az egykori Szovjetunió területén van öt darab
hét ezer méter feletti csúcs. Ezeket pótlólagos oxi-
gén használata nélkül kell megmászni, és akkor a
mászó elnyeri a Hópárduc megtisztelő címet. Hat-
van-hatvanöt éve létezik ez a próba. Én úgy állok,
hogy jelenleg kettőt megmásztam, és egyiken pe-
dig lassan triplázok a sikertelen kísérletekkel,
mert mindig ledob a hátáról. Ez a legnehezebb, a
Pobeda nevű hegy, itt elég nagy a halálozási
arány. Egyszer talán feljutok rá. Nem jár érte
plecsni, ez egy mítosz, egy legenda, aminek a ré-
szese lehetek, és letettem valamit az asztalra eb-
ben a sportágban.” 

A Pobeda a világ leghidegebb hegye, és iszonyat
nehéz terep, tartják a hegymászók. A leküzdése
első próbálkozásból felér az Everest oxigénpalack
nélküli meghódításával, mert annyira összetett
feladat, hogy mindenből profinak kell lenni.

„A hétezresek közül ezen kívül egy olyan hegy
sincs például, ahol kétszáz méteren át kell egy
függőleges jégfalon, kötélen felhúzni magad
izomból, úgy, hogy nincs oxigéned. Mindezt ötezer
méter magasságban, minél gyorsabban, mert ha
felkel a nap, jégomlás vár rád. Ez csak egy elenyé-
sző része a nehézségeknek, ott vannak még a
gleccserlabirintusok is, ahol állandóan eltévedsz.
Bár krízishelyzetekbe is kerültünk, soha nem pá-
nikoltunk be, a fagyhalál is közel volt, de túléltük.
Nagyon közel volt a csúcs mindkét alkalommal,
ám a józan ész azt diktálta, hogy forduljunk vissza.
Ha nem tesszük, valószínű, hogy most nem be-
szélgetünk.”

A világ legveszélyesebb hegyein gyakran előfordul
tragédia, a mászók úgy tartják, fejben kell topon
lenni, hogy ennek esélye minimálisra csökkenjen.

„Vesztettem el a hegyen nagyon jó barátot, olyan
embert, akinél rutinosabb mászó nem nagyon lé-
tezett. Nem akartam elhinni, hogy egy ilyen ember
nem ismeri fel a pillanatnyi helyzetét, hogy ve-
szélyben van. Legutóbb az iráni csapat tragédiája
történt meg mellettünk, de rajtuk már az elején
látszott, hogy a tűzzel játszanak. Ők például fel-
készületlenek voltak, és felelőtlenek.”

Albert úgy érzi, a fanatizmus olyan szinten
benne van, hogyha egyszer elkezd valamit, és
látja a fényt az alagút végén, akkor képes el-
menni a legvégsőkig. A Hópárduc expedíció pe-
dig folytatódik. 

A Spílerben elhangzott beszélgetés visszanézhető
a Győr+ Média YouTube-csatornáján.

A HEGY LEDOBTA, DE 
VISSZAMÁSZIK

CBA Kismegyer Gyôr, Mohi u. 9.
Príma Gyôr, Ifjúság körút 36.
Príma Gyôr-Ménfôcsanak, Új élet u. 19.
Príma Gyôrzámoly, Ancsali u.
Príma Gyôrújbarát, Széchenyi körút 18.
CBA Delikát Gyôr, Mónus Illés u. 24/b
CBA Delikát Gyôr, Szigethy Attila út 80.

CBA és Príma üzleteinkbe
felveszünk mûszakvezetô,
eladó-pénztáros, áruátvevô-
raktáros munkakörbe kollégá-
kat. Pályakezdôk, nyugdíjasok je-
lentkezését is várjuk. Jelentkezés
helyben, az üzletvezetônél vagy
fényképes ön életrajzokat a
munkahelygyor@ gmail.com
e-mail-címre várjuk.

Kiemelt ajánlat: április 14—20.

2199 Ft/kg

Sertéskaraj 
csont nélkül

HB Lager 
dobozos sör
4%-os,
0,5 l, 498 Ft/l

249 Ft/db

Helyben készített 
grillkolbász

2499 Ft/kg

Marhalábszár

Magyar trappista sajt

3699 Ft/kg

Sertés császárvég 1299 Ft/kg
Sertés húsos csont 650 Ft/kg

Marha velôscsont 1399 Ft/kg

Töltött dagadó 2499 Ft/kg

Rege birsalma- 
szósz 
690 g, 288,41 Ft/kg 

199 Ft/db

2499 Ft/kg

Rege almaszósz 199 Ft/kg
700 g, 284,29 Ft/kg 

Piros alma 

299 Ft/kg

Szerző: Nagy Roland
Fotó: O. Jakócs Péter




